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§ 94 Dnr KS 2022/00531-6.0.2 

Beslut - Svar på motion från (M) om fler blivande poliser från 
Västerås 

Beslut 

Förslag till kommunfullmäktige:  

Motionen avslås. 

Reservation 

Eleonore Lundkvist (M), Anna Nordin (M) och Johan Henriksson (M) 

reserverar sig mot beslutet till förmån för Eleonore Lundkvists (M) förslag. 

Erik Johansson (SD) och Caroline Frisk (SD) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för Caroline Frisks (SD) förslag. 

Ärendebeskrivning 

Eleonor Lundkvist (M) och Håkan Ampellindh (M) har i en motion den 4 

april 2020 med rubriken Motion från (M) om fler blivande poliser från 

Västerås föreslagit att Västerås stad tillsammans med Polisen tar initiativ till 

en satsning för att få fler västeråsare att söka polisutbildningen med kunskap 

om vad som krävs för att bli antagen 

Kommunfullmäktige har den 7 april 2022 § 153 remitterat motionen till 

kommunstyrelsen för beredning. 

Motionen har remitterats till nämnden för idrott, fritid och förebyggande, 

grundskolenämnden och utbildnings-och arbetsmarknadsnämnden. Samtliga 

remissinstanser har inkommit med remissvar. 

Västeråsmajoriteten ser positivt på samverkan med polisen som ofta besöker 

våra skolor. Men i likhet med flera nämnder tycker vi att marknadsföring 

och utbildningsinsatser om polisyrket främst är en angelägenhet som staten 

ska ha hand om. Att ta initiativ till en satsning i skolan som avser att få fler 

medborgare att söka polishögskolan kan anses falla utanför den kommunala 

kompetensen och medborgarnas allmänna intresse. 

Västeråsmajoriteten har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till 

beslut: 

Förslag till kommunfullmäktige: 

Motionen avslås.  

Yrkanden 

Eleonore Lundkvist (M) och Caroline Frisk (SD) yrkar bifall till motionen.  

Jonas Cronert (S) yrkar avslag till motionen i enlighet med 

Västeråsmajoritetens förslag.  



VÄSTERÅS STAD SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 

2 (2) 
Kommunstyrelsen 2023-03-08 

 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

Proposition 

Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut, dels bifall till 

motionen från Eleonore Lundkvist (M) och Caroline Frisk (SD), dels avslag 

till motionen från Jonas Cronert (S). 

Ordföranden föreslår en propositionsordning där de två förslagen ställs mot 

varandra. Kommunstyrelsen godkänner föreslagen propositionsordning 

varvid den genomförs. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar att 

avslå motionen i enlighet med Västeråsmajoritetens förslag. 

 



                     MOTIONSSVAR Sida 1 (1) 

    Datum Diarienummer  
                 2023-02-27         KS 2022/00531 

Svar på motion från (M) om fler blivande poliser från Västerås 

 
Förslag till beslut 

Förslag till kommunfullmäktige:  

Motionen avslås. 

 
Ärendebeskrivning 
Eleonor Lundkvist (M) och Håkan Ampellindh (M) har i en motion den 4 april 2020 med 
rubriken Motion från (M) om fler blivande poliser från Västerås föreslagit att Västerås 
stad tillsammans med Polisen tar initiativ till en satsning för att få fler västeråsare att 
söka polisutbildningen med kunskap om vad som krävs för att bli antagen 

Kommunfullmäktige har den 7 april 2022 § 153 remitterat motionen till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Motionen har remitterats till nämnden för idrott, fritid och förebyggande, 
grundskolenämnden och utbildnings-och arbetsmarknadsnämnden. Samtliga 
remissinstanser har inkommit med remissvar. 

Västeråsmajoriteten ser positivt på samverkan med polisen som ofta besöker våra 
skolor. Men i likhet med flera nämnder tycker vi att marknadsföring och 
utbildningsinsatser om polisyrket främst är en angelägenhet som staten ska ha hand 
om. Att ta initiativ till en satsning i skolan som avser att få fler medborgare att söka 
polishögskolan kan anses falla utanför den kommunala kompetensen och 
medborgarnas allmänna intresse. 
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Underlag för beslut om Motion från (M) om fler blivande poliser 
från Västerås 

 

Ärendebeskrivning 

Eleonor Lundkvist (M) och Håkan Ampellindh (M) har i en motion med 

rubriken Motion från (M) om fler blivande poliser från Västerås föreslagit att 

Västerås stad tillsammans med Polisen tar initiativ till en satsning för att få 

fler västeråsare att söka polisutbildningen med kunskap om vad som krävs 

för att bli antagen.  

Kommunfullmäktige har den 7 april 2022 § 153 remitterat motionen till 

kommunstyrelsen för beredning. 

Motionen har remitterats till nämnden för idrott, fritid och förebyggande,  

grundskolenämnden och utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden 

Samtliga remissinstanser har inkommit med remissvar.  

 

Faktaunderlag 

Grundskolenämnden och utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden har 

inkommit med i huvudsak följande synpunkter.  

Båda nämnderna ser positivt på samverkan med Polisen men ser samtidigt 

att satsningen möter svårigheter. Polismyndigheten har egna resurser för att 

informera och locka studenter till utbildningen. Man har en bra hemsida och 

bjuder själv in till träffar, både digitalt och fysiskt. Nämnderna ställer sig 

dock positiva till ökad polisnärvaro på skolorna. 

Studie- och yrkesvägledningen, som alla elever har rätt till enligt skollagen, 

upplyser om denna utbildning i likhet med många andra. Dessutom finns 

möjlighet att inom ramen för samhällsorienterade ämnen bjuda in polisen till 

skolan.  

Båda nämnderna menar att en satsning i skolan som avser att få fler 

medborgare att söka till polishögskolan kan anses falla utanför den 

kommunala kompetensen och medborgarnas allmänna intresse.  

Nämnden för idrott, kultur och förebyggande har ett gott samarbete med 

Polisen, som bland annat besöker fritidsklubbar och fritidsgårdar i mån av 

tid. Verksamheterna samordnar också olika typer av stadsdelsarrangemang 

och andra event som t ex rekryteringsmässor och föreläsningar med Polisen. 

Nämnden ser flera möjligheter att bidra i en satsning för att öka intresset hos 

västeråsare att söka polisutbildningen. 
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Juridisk bedömning 

Kommunstyrelsen är behörig att fatta beslut i enlighet med 

kommunstyrelsens reglemente och kommunallagen. 

Ekonomisk bedömning 

Satsningen kommer sannolikt att innebära att extra resurser kommer behöva 

tillskjutas, både i form av personal och pengar. Insatsens storlek hänger ihop 

med ambitionsnivå och under hur lång tid den ska pågå.  

Hållbar utveckling 

Perspektivet ej relevant med anledning av ärendets karaktär och innehåll. 

 

Helene Öhrling 

Stadsdirektör 

Eva Lilja 

Näringslivsdirektör 
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§ 241 Dnr GSN 2022/01286-1.7.1 

Yttrande till kommunstyrelsen över remiss - Motion från (M) om 
fler blivande poliser från Västerås 

Beslut 

Grundskolenämnden antar barn- och utbildningsförvaltningens yttrande, 

daterat 2022-10-12, som sitt eget och överlämnar det till kommunstyrelsen, 

med ändringen att meningen ” att poliserna gör sök med narkotikahund” från 

tredje stycket i yttrandet tas bort. 

Särskilt yttrande 

Per Jansson (M) och Anders Kullenberg (M) lämnar in ett särskilt yttrande 

enligt följande: 

”Kommunen behöver sätta in fler åtgärder för att motverka droger, även i 

skolan. Att genomföra sök med narkotikahund är en viktig del, och 

uppenbarligen ville även tjänstemännen belysa detta i sitt förslag till 

yttrande. 

Därför anser vi att texten borde kvarstått.” 

Reservation 

Eleonore Lundkvists (M) och Christina Alman (M) reserverar sig mot 

beslutet enligt följande: 

”Kommunen behöver sätta in fler åtgärder för att motverka droger, även i 

skolan. Att genomföra sök med narkotikahund är en viktig del, och 

uppenbarligen ville även tjänstemännen belysa detta i sitt förslag till 

yttrande. 

Därför anser vi att texten borde kvarstått.” 

Caroline Frisk (SD) reserverar sig mot beslutet enligt följande: 

”Sverigedemokraterna reserverar sig mot att meningen ”Att poliserna gör 

sök med narkotikahund” stryks i Yttrande Remiss - Motion från (M) om fler 

blivande poliser från Västerås. 

Sverigedemokraterna är överlag positiva till att våra skolor söks av med 

narkotikahund för att i möjligaste mån garantera en drogfri miljö i våra 

skolor. Vi tror även att polisnärvaro med hund på våra skolor kan locka fler 

att söka sig till polisyrket då man visar på flera olika inriktningar inom 

yrkeskåren.” 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen har remitterat en motion från (M) till bland annat 

grundskolenämnden för yttrande. I motionen beskrivs att regeringen har som 

mål att det i hela Sverige ska vara totalt 10 000 fler polisanställda 2024 

jämfört med 2016, men 2021 har det endast blivit en ökning med 1 500 
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poliser. Antalet sökande till polisutbildningen ökar, men det är många som 

faller bort i antagningsprocessen och inte klarar kraven.  

Motionärerna föreslår att Västerås stad tar initiativ till en satsning för att få 

fler västeråsare att söka polisutbildningen med kunskap om vad som krävs 

för att bli antagen. Satsningen bör framför allt riktas mot högstadie- och 

gymnasieungdomar och genomföras i samverkan med Polismyndigheten.  

Barn- och utbildningsförvaltningen har i tjänsteutlåtande lämnat följande 

förslag till beslut: 

Grundskolenämnden antar barn- och utbildningsförvaltningens förslag till 

yttrande, daterat 2022-10-12, och överlämnar det till kommunstyrelsen. 

Yrkanden 

Hawar Asaiesh (V) yrkar att följande mening stryks från yttrandet: ”att 

poliserna gör sök med narkotikahund”. 

Eleonore Lundkvists (M) yrkar avslag till Hawar Asaieshs (V) 

ändringsyrkande. 

Eleonore Lundkvists (M) yrkar att följande mening läggs till i yttrandet: 

"Grundskolenämnden ser positivt på om Polisen vill ha ett ökat samarbete i 

syfte att få fler elever att söka sig till polisyrket". 

Caroline Frisk (SD) yrkar bifall till Eleonore Lundkvists (M) 

ändringsyrkande. 

Caroline Frisk (SD) yrkar avslag till Hawar Asaiesh (V) ändringsyrkande. 

Hawar Asaiesh (V) yrkar avslag till Eleonore Lundkvists (M) 

ändringsyrkande. 

Catharina Ståhl (S) yrkar bifall till Hawar Asaieshs (V) ändringyrkande. 

Catharina Ståhl (S) yrkar avslag till Eleonore Lundkvists (M) 

ändringsyrkande. 

Anna Lundberg (L) yrkar avslag till Eleonore Lundkvists (M) 

ändringsyrkande. 

Anna Lundberg (L) yrkar bifall till Hawar Asaieshs (V) ändringsyrkande. 

Proposition 

Inledningsvis finner ordförande att det finns två förslag till beslut avseende 

Hawar Asaieshs (V) ändringsyrkande med bifall från Catharina Ståhl (S) och 

Anna Lundberg (L), och enligt Eleonore Lundkvists (M) och Caroline Frisks 

(SD) avslagsyrkande. Ordföranden föreslår en propositionsordning där 

förslagen ställs mot varandra. Propositionsordningen godkänns och 

genomförs. Ordföranden finner att grundskolenämnden beslutar enligt 

Hawar Asaiesh (C) ändringsyrkande. 

Därefter finner ordförande att det finns två förslag till beslut avseende 

Eleonore Lundkvists (M) ändringsyrkande med bifall från Caroline Frisk 

(SD), och enligt Hawar Asaieshs (V), Catharina Ståhls (S) och Anna 
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Lundbergs (L) avslagsyrkande. Ordföranden föreslår en propositionsordning 

där förslagen ställs mot varandra. Propositionsordningen godkänns och 

genomförs. Ordföranden finner att grundskolenämnden avslår Eleonore 

Lundkvists (M) ändringsyrkande i enlighet med Hawar Asaiesh (V), Anna 

Lundberg (L) och Catharina Ståhls (S) yrkande om avslag. 

Kopia till 

Kommunstyrelsen 



 

 
 

 
 
Barn- och utbildningsförvaltningen 
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Epost: karin.wibeck@vasteras.se 

YTTRANDE 
Sida 
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Datum 

2022-10-12 
Diarienr 

GSN 2022/01286- 1.7.1  

  

 

 Kommunstyrelsen 

 

Yttrande Remiss - Motion från (M) om fler blivande poliser från 
Västerås 

Grundskolenämnden ser positivt på samverkan med polisen, men en satsning 

tillsammans med Polismyndigheten riktad mot skolelever möter flera 

svårigheter.  

Polismyndigheten har sina egna ekonomiska resurser och prioriteringar. De 

jobbar aktivt med rekrytering med en väl utarbetad hemsida där intresserade 

kan få information om polisyrket, vilka antagningskraven är, med mera. 

Polisen bjuder även in till informationsträffar om polisutbildningen, både 

fysiska och digitala träffar. Polisen i Västerås planerar att bjuda in 

högstadieelever och informera om polisyrket, men mer med en inriktning på 

vad jobbet innebär.  

Skolorna ställer sig positiva till ökad polisnärvaro på skolorna och att de 

befinner sig på skolorna för att lära känna eleverna. Det i sig ökar intresset 

för polisyrket när eleverna får träffa och prata med en riktig polis. Detta 

arbete kan ske på skolans eller polisens initiativ.  

Enligt skollagen ska elever i alla skolformer, utom förskolan och 

förskoleklassen, ha tillgång till studie- och yrkesvägledning. Syftet är att 

eleverna ska utveckla kunskaper både om sig själva och om olika 

valalternativ under sin skoltid, för att kunna göra väl underbyggda studie- 

och yrkesval. En del i det arbetet är att skolan anordnar event då olika 

verksamheter och yrkesgrupper bjuds in till skolan, en annan del är att 

samarbeta med de intressenter som vill komma till skolan och berätta om sin 

verksamhet. Läroplanen styr lärarnas arbete och där har de möjlighet att 

inom samhällsorienterande ämnen exempelvis bjuda in en polis som håller i 

en föreläsning. Men det får ta ett begränsat utrymme då det är flera 

kunskapskrav som ska uppnås i respektive ämnes kursplan.  

I kommunallagen stadgas att kommuner själva får ha hand om 

angelägenheter av allmänt intresse som har anknytning till kommunens 

område eller deras medlemmar och som inte ska handhas enbart av staten, en 

annan kommun, en region eller någon annan. Vid bedömningen om det är av 

allmänt kommunalt intresse måste främst hänsyn tas till om det är lämpligt, 

ändamålsenligt och skäligt att kommunen vidtar en åtgärd eller engagerar sig 

i en verksamhet på ett visst område. Marknadsföring och utbildningsinsatser 

om polisyrket är främst en angelägenhet som staten ska ha hand om. Att ha 

en satsning i skolan som avser att få fler medborgare att söka polishögskolan 

anses falla utanför den kommunala kompetensen och medborgarnas 

allmänna intresse.  
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§ 226 Dnr UAN 2022/00332-1.7.1 

Yttrande till kommunstyrelsen över remiss - Motion från (M) om 
fler blivande poliser från Västerås 

Beslut 

Utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden antar Barn- och 

utbildningsförvaltningens yttrande, daterat 2022-10-12, som sitt eget och 

överlämnar det till kommunstyrelsen. 

Reservation 

Tomas Salzmann (M) och Katharina Åhlund (M) reserverar sig mot beslutet 

enligt följande: 

"Skolan är en viktig samarbetspartner för övriga aktörer i samhället. Att då 

inte se behovet av att samarbeta med polisen för att öka attraktiviteten så att 

fler ansöker till polisutbildning anser vi vara fel och definitivt inom ramen 

för samhällsuppdraget.  Att majoriteten inte vill se de problem som finns 

med att för få antas till polisutbildningen och inte vill öppna upp för ett 

samarbete med gymnasieskolan anser vi fel och speciellt efter att 

kommunstyrelsen ordförande i kommunfullmäktige har varit tydlig med att 

samarbetet med polisen är viktigt." 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen har remitterat en motion från (M) till bland annat 

Utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden för yttrande. I motionen beskrivs 

att regeringen har som mål att det i hela Sverige ska vara totalt 10 000 fler 

polisanställda 2024 jämfört med 2016, men 2021 har det endast blivit en 

ökning med 1 500 poliser. Antalet sökande till polisutbildningen ökar, men 

det är många som faller bort i antagningsprocessen och inte klarar kraven. 

Motionärerna föreslår att Västerås stad tar initiativ till en satsning för att få 

fler västeråsare att söka polisutbildningen med kunskap om vad som krävs 

för att bli antagen. Satsningen bör framför allt riktas mot högstadie- och 

gymnasieungdomar och genomföras i samverkan med Polismyndigheten.  

Barn- och utbildningsförvaltningen har i tjänsteutlåtande lämnat följande 

förslag till beslut: 

Utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden antar Barn- och 

utbildningsförvaltningens yttrande, daterat 2022-10-12, som sitt eget och 

överlämnar det till kommunstyrelsen. 

Yrkanden 

Eva-Lotta Svensson (C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Proposition 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut, förvaltningens förslag 

till beslut med bifall från ordföranden själv, och att utbildnings- och 

arbetsmarknadsnämnden beslutar enligt det. 
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Kopia till 

Kommunstyrelsen 



 

 
 

 
 
Barn- och utbildningsförvaltningen 
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 Utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden 

 

Yttrande Remiss - Motion från (M) om fler blivande poliser från 
Västerås 

Utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden ser positivt på samverkan med 

polisen, men en satsning tillsammans med Polismyndigheten riktad mot 

skolelever möter flera svårigheter.  

Polismyndigheten har sina egna ekonomiska resurser och prioriteringar. De 

jobbar aktivt med rekrytering med en väl utarbetad hemsida där intresserade 

kan få information om polisyrket, vilka antagningskraven är, med mera. 

Polisen bjuder även in till informationsträffar om polisutbildningen, både 

fysiska och digitala träffar. Polisen i Västerås planerar att bjuda in 

högstadieelever och informera om polisyrket, men mer med en inriktning på 

vad jobbet innebär.  

Skolorna ställer sig positiva till ökad polisnärvaro på skolorna, att poliserna 

gör sök med narkotikahund eller befinner sig på skolorna för att lära känna 

eleverna. Det i sig ökar intresset för polisyrket när eleverna får träffa och 

prata med en riktig polis. Detta arbete kan ske på skolans eller polisens 

initiativ.  

Enligt skollagen ska elever i alla skolformer, utom förskolan och 

förskoleklassen, ha tillgång till studie- och yrkesvägledning. Syftet är att 

eleverna ska utveckla kunskaper både om sig själva och om olika 

valalternativ under sin skoltid, för att kunna göra väl underbyggda studie- 

och yrkesval. En del i det arbetet är att skolan anordnar event då olika 

verksamheter och yrkesgrupper bjuds in till skolan, en annan del är att 

samarbeta med de intressenter som vill komma till skolan och berätta om sin 

verksamhet. Läroplanen styr lärarnas arbete och där har de möjlighet att 

inom samhällsorienterande ämnen exempelvis bjuda in en polis som håller i 

en föreläsning. Men det får ta ett begränsat utrymme då det är flera 

kunskapskrav som ska uppnås i respektive ämnes kursplan. 

I kommunallagen stadgas att kommuner själva får ha hand om 

angelägenheter av allmänt intresse som har anknytning till kommunens 

område eller deras medlemmar och som inte ska handhas enbart av staten, en 

annan kommun, en region eller någon annan. Vid bedömningen om det är av 

allmänt kommunalt intresse måste främst hänsyn tas till om det är lämpligt, 

ändamålsenligt och skäligt att kommunen vidtar en åtgärd eller engagerar sig 

i en verksamhet på ett visst område. Marknadsföring och utbildningsinsatser 

om polisyrket är främst en angelägenhet som staten ska ha hand om. Att ha 

en satsning i skolan som avser att få fler medborgare att söka polishögskolan 
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anses falla utanför den kommunala kompetensen och medborgarnas 

allmänna intresse.  
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§ 134 Dnr NIF 2022/00118-1.7.1 

Beslut -Remiss, Motion från (M) om fler blivande poliser från 
Västerås 

Beslut 

Kultur, idrott och fritidsförvaltningens förslag till yttrande, daterat 20 maj 

2022, antas och överlämnas till kommunstyrelsen, 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen har den 12 april uppdragit åt Nämnden för idrott, fritid 

och förebyggande att yttra sig avseende Motion från (M) om fler blivande 

polisen från Västerås. Yttrandet ska vara kommunstyrelsen tillhanda senast 9 

september 2022.  

Förvaltningen lämnar följande förslag till beslut: 

Kultur-, idrott och fritidsförvaltningens förslag till yttrande, daterat 20 maj 

2022 antas och överlämnas till kommunstyrelsen.  

Yrkanden 

Vicki Skure Eriksson (C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

Proposition 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut och att nämnden 

beslutar enligt detta.  

Kopia till 

Kommunstyrelsen 
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 Kommunstyrelsen  

 

Yttrande Remiss, Motion från (M) om fler blivande poliser från 
Västerås 

Motion från (M) om fler blivande poliser från Västerås har remitterats till 

Grundskolenämnden, Utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden, Nämnden 

för Idrott, fritid och förebyggande.  

Yttrandet ska vara kommunstyrelsen tillhanda senast den 9 september 2022. 

(M) föreslår kommunfullmäktige att besluta: 

Att Västerås stad tillsammans med Polisen tar initiativ till en satsning för att 

få fler västeråsare att söka polisutbildningen med kunskap om vad som krävs 

för att bli antagen. 

Yttrande 

Nämndens verksamheter har ett gott samarbete med polisen i Västerås. I mån 

av tid besöker polisen verksamheter som fritidsklubbar och fritidsgårdar i 

syfte att skapa relation, respekt och tillit till polisens arbete. I förlängningen 

bidrar samarbetet till att öka den ömsesidiga förståelsen mellan unga och 

polis. Detta samarbete skulle med fördel kunna utvecklas till möjligheter för 

polisen att kunna prata med barn och unga tidigt kring vad som krävs för att 

bli antagen till polisutbildningen.  

Verksamheterna samordnar också olika typer av stadsdelsarrangemang som t 

ex stadsdelsfester och olika event som t ex rekryteringsmässor eller 

föreläsningskvällar kring olika teman. Nämnden ser flera möjligheter att 

bidra i en satsning för att öka intresset hos västeråsare att söka 

polisutbildningen.  
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Kopia till 

Kommunstyrelsen  
 
 

Nämnden för idrott, fritid och förebyggande  

 

Tjänsteutlåtande - Remiss, Motion från (M) om fler blivande 
poliser från Västerås 

Förslag till beslut 

Kultur, idrott och fritidsförvaltningens förslag till yttrande, daterat 20 maj 

2022, antas och överlämnas till kommunstyrelsen, 

 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen har den 12 april uppdragit åt Nämnden för idrott, fritid 

och förebyggande att yttra sig avseende Motion från (M) om fler blivande 

polisen från Västerås. Yttrandet ska vara kommunstyrelsen tillhanda senast 9 

september 2022.  

Förvaltningen lämnar följande förslag till beslut: 

Kultur-, idrott och fritidsförvaltningens förslag till yttrande, daterat 20 maj 

2022 antas och överlämnas till kommunstyrelsen.  

 



Motion 2020-04-04  

 

 

 

 

Fler blivande poliser från Västerås 

En viktig del för att öka tryggheten i Västerås är att öka polisnärvaron och för 
det krävs fler utbildade poliser i tjänst. Regeringen har som mål att det i hela 
Sverige ska vara totalt 10 000 fler polisanställda 2024 jämfört med 2016, men 
2021 har det endast blivit en ökning med 1500 poliser.  

Våren 2022 står nära hälften av platserna på polisutbildningen tomma. Även 
fast antalet sökande ökar så är det många som faller bort i 
antagningsprocessen och inte klarar kraven.  

Därför bör Västerås stad ta initiativ till en satsning för att få fler västeråsare att 
söka polisutbildningen med kunskap om vad som krävs för att bli antagen. 
Exempelvis när det gäller fystesterna är det svårt för att inte säga omöjligt att 
klara antagningen om man inte är i god fysisk form vilket tar tid att bygga upp. 
Det kan i sig skapa positiva bieffekter med fler unga som motionerar.  

Satsningen bör framför allt riktas mot högstadie- och gymnasieungdomar och 
genomföras i samverkan med Polismyndigheten. 

 

Med anledning av ovanstående föreslås kommunfullmäktige besluta: 

Att Västerås stad tillsammans med Polisen tar initiativ till en satsning för att få 
fler västeråsare att söka polisutbildningen med kunskap om vad som krävs för 
att bli antagen. 

 

 

Eleonore Lundkvist (M)            Håkan Ampellindh (M)
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